



**Yenching Academy
of Peking University**

北京大学燕京学堂

北京大学燕京学堂 2022 级留学生招生简章

根据教育部研究生招生工作的有关规定和 [《北京大学 2022 年招收外国来华留学生攻读硕士、博士学位招生简章（校本部）》](#)，北京大学燕京学堂通过“申请-考核制”的方式，接收外国来华留学生攻读中国学硕士学位研究生。

关于中国学硕士研究生项目

北京大学燕京学堂以“跨文化交流：聚焦中国、关怀世界”为基本定位，依托北京大学人文、社科领域浓厚的历史积淀和师资力量，推动中国问题交叉学科研究；开设中国学硕士研究生项目，以顶尖的师资和国际化的教学方式，培养沟通中国与世界的优秀人才。项目招收来自世界各地的优秀青年学生，他们将在浓厚的学术氛围中，在自己感兴趣的领域开拓和创新，探索中国及其在世界的过去、现在和未来中的作用。

燕京学堂的中国学硕士研究生项目下设六个专业方向，提供一系列与中国议题相关的人文、社科领域的跨学科课程。学生们将选择其中一个专业方向，在导师指导下灵活地规划自己的学习路径，并参与丰富的课外活动。学堂采用住宿学院模式，不仅提供了跨文化学习和学术交流的绝佳环境，同时也为学生的个人及职业发展提供了难得的平台。

培养方案

学生应完成燕京学堂和北京大学的必修课程和选修课程，在修满学分、通过学位论文答辩，并经北京大学学位评定委员会审议后，获得中国学硕士的毕业证书和学位证书。

必修课程包括转型中的中国、汉语必修课、实地调研、中国专题系列讲座和学术写作。

专业方向设置

- 中国学（法律与社会）
- 中国学（经济与管理）
- 中国学（历史与考古）
- 中国学（文学与文化）
- 中国学（哲学与宗教）
- 中国学（政治与国际关系）

奖学金与在校时间

燕京学堂中国学硕士研究生项目学制为两年，被燕京学堂正式录取的学生获得第一年奖学金，包括学费、校内住宿、学生国籍所在城市与北京之间的一次性往返交通津贴、生活与学业津贴、基础医疗保险和实地调研课程费用。



所有获得奖学金的燕京学堂学生第一学年必须住校。学术表现良好且第二年继续留京的学生可以申请第二年奖学金，包括学费、校内住宿或在京住宿补贴、生活与学业津贴和基础医疗保险。

申请办法与流程

燕京学堂每年招收约 120 名来自全世界各地青年学生。2022 级国际学生的申请时间为 2021 年 8 月 15 日至 2021 年 12 月 3 日北京时间中午 12:00 前。

申请资格

申请者应具备以下条件：

- 获得学士或以上学位、不限专业；当前学位取得证书时间不晚于 2022 年 8 月 31；
- 学习成绩优秀；
- 对交叉学科感兴趣，对有关中国议题的研究有浓厚的兴趣；
- 积极参与课外活动和社团活动，有强烈的社会责任感和领导力潜能；
- 英语成绩分数需满足：
 - 雅思 (Academic)：总分不低于 7.0 分
 - 托福 (iBT)：总分不低于 100 分
 - 剑桥英语证书 (Advanced)：总分不低于 185 分
 - 注意：英语母语者或毕业于以英文教学为主的本科（及以上）学位项目者不必提交英语水平测试成绩。
- 持外国护照的非中国籍公民。对于中国大陆（内地）、香港、澳门和台湾居民在移民外国后作为外国留学生申请者，应于 2016 年 4 月 30 日之前持有有效的外国护照或国籍证明文件，并拥有已注销中国国籍的证明。

申请材料

所有申请者在燕京学堂在线申请平台注册后需在线提交以下英文材料：

- 申请表（在线填写）；
- 个人陈述（750 字以内）；
- 研究兴趣陈述（1500 词以内，不包括引用文献）；
- 个人简历（不超过两页）；
- 在校成绩单；
- 学位证书或在读证明；
- 两封学术推荐信，须分别密封并由推荐人在封口骑缝处签字（推荐人须为副教授（含）以上或具有相当专业技术职称者），中英文皆可；
- 英语水平成绩单：
 - 雅思和托福英语考试成绩需为入学前两年内有效（请提交 2020 年 9 月 1 日后的考试成绩）；目前我们不接受托福 MyBest Scores 成绩以



**Yenching Academy
of Peking University**

北京大学燕京学堂

- 及托福 iBT Special Home Edition 考试成绩；
- 在你申请报考雅思时，请选择 “Yenching Academy of Peking University” 作为成绩接收方；在你申请报考托福时，请选择燕京学堂的编号 C488 作为成绩接收方。

申请流程

2022 级国际学生申请开放时间为 2021 年 8 月 15 日。申请人须在 2021 年 12 月 3 日北京时间中午 12:00 前提交所有材料。

[直接合作院校](#)将筛选出优秀并且适合中国学硕士研究生项目的学生，推荐至燕京学堂。所有来自直接合作院校的申请者须同时通过其所在院校及燕京学堂的招生门户网站进行报名。

了解更详细的申请流程，请查阅[燕京学堂网站](#)和[北京大学研究生招生网](#)。

初审与复试

招生委员会将对申请者提交的网上申请材料进行筛选。通过材料初审的申请者将进行复试。预计复试将于冬季至次年初春进行，国际申请者可选择网络面试或于北京大学进行现场面试。学堂招生办公室将于面试前一周左右联系复试入选者，安排面试时间。

录取

招生委员会将根据申请材料进行考核，择优确定拟录取名单，报北京大学研究生院招生办公室审批。录取通知书将于 2022 年 6 月下旬发出。

注意事项及招生咨询

- 其他未尽事宜，请见[北京大学研究生招生网](#)或[北京大学燕京学堂官网](#)。
- 学生在北京大学就读期间不能同时就读其他学校的学位项目。
- 若上级部门在 2022 年招生年度出台新的研究生招生政策，燕京学堂将根据有关通知做相应调整并及时予以公布。

咨询邮箱：yca-admissions@pku.edu.cn

咨询电话：+86-1-62744510 或 +86-1-62766358

地址：100871 北京市海淀区颐和园路 5 号北京大学静园三院 116 招生办公室



**Yenching Academy
of Peking University**

北京大学燕京学堂

Yenching Academy of Peking University Master of China Studies Program for 2022 Entry

According to the relevant regulations of the Ministry of Education for postgraduate admissions and Peking University's [“2022 Application Information of Master’s Degree and Ph.D. Degree for International Students”](#), Yenching Academy of Peking University accepts foreign students to study a masters degree in China Studies using the method of “Application and Review System.”

ABOUT THE PROGRAM

Yenching Academy of Peking University aims to build bridges between China and the rest of the world through an interdisciplinary Masters program in China Studies. This initiative brings together young people who have demonstrated a talent for leadership and innovation. At Yenching, they are immersed in an intensive learning environment where they can explore China and its role in the world — past, present, and future. The Academy's goal is to shape new generations of global citizens with a nuanced understanding of China.

Yenching Academy is a fully-funded residential program offering a wide array of interdisciplinary courses on China within the Humanities and Social Sciences. Working closely with their academic advisors, Yenching Scholars have the flexibility to create their own study paths by choosing from six research areas and a variety of extracurricular activities. Studying at the Academy represents a unique opportunity not only for intercultural and academic exchange, but also for personal and professional development.

CURRICULUM

All Yenching Scholars must complete compulsory core courses, including *China in Transition*, *Chinese Language*, *Field Study*, *Topics in China Studies Lecture Series*, and *Academic Writing*.

Working closely with their academic advisors, Yenching Scholars have the flexibility to create their own study paths by choosing from six research areas, elective courses taught by Peking University faculty and a variety of extracurricular activities.

Research Areas offered in the Yenching Academy include:

- China Studies (Economics and Management)
- China Studies (History and Archaeology)
- China Studies (Law and Society)
- China Studies (Literature and Culture)
- China Studies (Philosophy and Religion)
- China Studies (Politics and International Relations)



FELLOWSHIPS & STUDY TIMEFRAME

The Yenching Academy Master of China Studies Program is two years in duration. All admitted students will receive the Yenching Fellowship and are required to live on campus for the first academic year. The Yenching Fellowship covers tuition fees, on-campus accommodation, a travel stipend for one round-trip journey between the student's base city and Beijing, a monthly stipend, medical insurance and expenses for designated research trips.

Scholars who maintain good academic standing and continue to live in Beijing can apply for the second-year Yenching Fellowship, which covers tuition fees, on-campus accommodation or an off-campus housing stipend, a monthly stipend, and medical insurance.

APPLICATION

Yenching Academy annually enrolls approximately 120 new students from both China and abroad, to study, live, and learn together. It opens its application system to applicants for the 2022 cohort on August 15, 2021, and accepts applications until December 3, 2021 (12:00 noon Beijing time).

ELIGIBILITY

Applicants should have:

- Minimum of a Bachelors degree in any field or currently enrolled on a degree program awarded no later than August 31 of the year in which they wish to enroll;
- An outstanding academic record;
- Strong interest in interdisciplinary study of China;
- A record of extracurricular achievement, community engagement, social responsibility, and leadership potential;
- English proficiency requirements and minimum scores:
 - IELTS (Academic): Overall 7.0
 - TOEFL (iBT): Overall 100
 - Cambridge English Scale (Advanced): Overall 185
 - Native English speakers and students or alumni of primarily English taught degree programs (undergraduate or above) are not required to provide English proficiency test scores.
- Applicants must be non-Chinese citizens with a valid passport. Former citizens of the P.R.C., Hong Kong, Macao and Taiwan must have switched their citizenship for at least six years before being eligible to apply as an international student. Such applicants will need to provide a non-PRC, Hong Kong, Macao, and Taiwan passport that became valid before April 30, 2016. They will also need to provide proof of their renunciation of Chinese citizenship.

APPLICATION MATERIALS

Each applicant must submit the following materials in English:

- [Yenching Academy online application](#) (note that all students and alumni of [Partner Universities](#) are required to apply through their universities);
- Personal statement (750 words or less);
- Statement of Research Interest (maximum 1500 words, excluding citations);



- Curriculum vitae (maximum two pages);
- Official transcript(s);
- Diploma(s) or Certificate(s) of Enrollment;
- Two academic letters of recommendation (Chinese or English):
 - Peking University will only accept recommendation letters written by **full professors** or **associate professors** (or equivalent titles).
- International English proficiency test report(s):
 - TOEFL and IELTS English proficiency tests must be taken after September 1, 2020. Currently, we do not accept TOEFL MyBest Scores and results from TOEFL iBT Special Home Edition;
 - Submission of English scores: For IELTS, TOEFL, and Cambridge tests, we will only accept scores sent directly to us from these organizations. Make sure you choose “Yenching Academy of Peking University” as the designated recipient of your scores when you book the exam time. For TOEFL, use the institution code: C488.

PROCEDURES

International candidates may begin to submit applications on August 15, 2021. Applicants must submit all materials before December 3, 2021 (12:00 noon Beijing time).

The Yenching Academy works with [Partner Universities](#) that conduct application processes and nominate outstanding candidates for consideration. All students and alumni of Partner Universities are required to apply through both their universities processes and the Yenching Academy admissions portal.

For detailed application procedures, please visit the [Yenching Academy website](#).

APPLICATION SCREENING AND INTERVIEW

Application screening is completed by the Admissions Committee within the Yenching Academy. Finalists will be invited for interviews during winter and early-spring, and invitations will normally be sent out approximately one week in advance. Interviews can be done remotely online or in person at Peking University.

ADMISSIONS

Applications of those who successfully pass the interview will be reviewed by the Graduate School of Peking University. Upon obtaining approval of admissions from the Graduate School, the offers of admission will be mailed out by the end of June of the enrollment year.

OTHERS

- Further information about the 2022 cohort application and admissions for international students can be found on the [Graduate School of Peking University](#)



**Yenching Academy
of Peking University**

北京 大学 燕 京 学 堂

[website](#) and on the [Yenching Academy website](#).

- Students are not allowed to be enrolled in other programs or universities when enrolled in Peking University.
- In circumstances where Peking University has amended the policies on admissions and/or enrollment for the 2022 cohort, the Yenching Academy will ensure these are announced in a timely manner.

CONTACT US

- Email: yca-admissions@pku.edu.cn
- Tel: +86-1-6274 4510 or + 86-1-6276 6358
- Address: Jingyuan Courtyard 3, Peking University, 5 Yiheyuan Road, Haidian District, Beijing, China 100871